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„Mit tehet ma a Kormány az egykori kényszerű lakosság-csere áldozatainak kárpótlásáért? ”
címmel, a Házszabály 91. §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtan i

Dr. Martonyi János
külügyminiszter Úrhoz

Mit tehet ma a Kormány az egykori kényszerű lakosság-csere áldozatainak kárpótlásáért?

Képviselő i fogadóórámon olyan polgárok kerestek fel, akik gyermekkorukban a Csehszlovák -
Magyar Lakosságcsere-egyezmény következtében családjukkal együtt kényszer ű kitelepítést
szenvedtek el . Az egykori áldozatok közül ma is sokan élnek, és várják az őket több mint fél
évszázada megillető kártalanítást. Panaszosaim korábban a balliberális kormányok minisztériumaiva l
álltak levelezésben. A minisztériumok ekkor a jogszabály megalkotásáig megért ő szíves türelmet
kértek, de az óta sem történt semmi . Az ügyfeleimet értesítették a törvényalkotási folyamat
elhúzódásának természetes indokairól, amelyek között mind politikai, mind pedig szakmai oko k
egyaránt fellelhetőek voltak, ám őket ez nem vigasztalta .

A korabeli magyar Kormány hiába kötelezte magát arra, hogy kés őbb az áttelepülőket kártalanítja,
mert az elmaradt. A jogszabályok által megkezdett kárpótlási folyamat azt eredményezte, hogy a z
elmúlt évek során komoly várakozás alakult ki az érintettek körében az iránt, hogy a nemzetköz i
szerződésekkel összefüggő jogsérelmek minden sérelmet szenvedett számára végérvényesen
rendeződjenek.

A panaszosaim tisztában vannak azzal, hogy a társadalmi igények kielégítése nem vállalható a
kérdéskör körültekintő szabályozása nélkül . Tudják azt is, hogy az idevonatkozó jogszabályo k
megalkotásánál és alkalmazásánál azonos mércét kell alkalmazni az azonos sérelmek orvoslására . A
panaszosaim egyetértenek azzal is, hogy figyelembe kell venni a kárpótlás költségvetési vonzatait is.
Azt már a fogadóórámon én tettem ehhez hozzá, hogy kormányzati felelősséggel csak úgy lehet
dönteni az egykori lakosságcsere áldozatainak kárpótlásáról, ha garantáljuk a szakmailag kifogástala n
és erkölcsileg vitathatatlan megoldást .

Kérdezem ezért: mit tehet ma a Kormány az egykori kényszerű lakosság-csere áldozatainak
kárpótlásáért?

Várom megtisztelő válaszát :

Budapest, 2011 . november 7.

	

Erdős Norbert
országgyűlési képviselő


	page 1

